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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült:    Ecsegfalva Község Önkormányzata képviselő-testületének 

  2019. november 21-én 1800 órakor megtartott közmeghallgatáson 

 

Jelen vannak: Galambos István polgármester, Szarka Edina alpolgármester, Mohácsi 

Kálmánné alpolgármester, Gaál Marianna képviselő, Juhász Károly képviselő, Kovácsné 

Vékony Anita képviselő és Pocsai Krisztián képviselő 

 

 

Lakosság részéről jelen van: kb. 100 fő 

 

Meghívottak:   
   Koma Tamás Dévaványai Őrsparancsnok 

Lövei Sándor körzeti megbízott, 

Pataki Balázs REX Mentőkutyás Egyesület vezetője 

Czene  Boglárka jegyző 

 

Jegyzőkönyvvezető: Vilmánszki Jánosné igazgatási ügyintéző 

 

Galambos István polgármester tisztelettel köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket. 

Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javasolja Gaál Marianna képviselőt és Kovácsné Vékony Anita 

képviselőt. 

A jegyzőkönyv-hitelesítők személyével a képviselő-testület  egyhangúlag 7 igen szavazattal 

egyetért. 

 

Galambos István polgármester: 

„Szeretettel köszöntök mindenkit magam és Képviselő társaim nevében a mai 

közmeghallgatáson. 

 

Túl vagyunk a választásokon, ahol a fő szerep a jelölteké volt, most viszont Önöké lesz a 

főszerep. Röviden összefoglaljuk az elmúlt időszakot, az utóbbi egy hónap eseményeit, 

tapasztalatait.  

 

Először is ismertetném az átvett önkormányzat pénzügyi helyzetét.2019.  október 15-i állapot 

szerint leegyszerűsítve 21 millió Ft kötelezettség mellett rendelkezésre álló összeg a 

folyószámláinkon 17 millió Ft, tehát - 4 millió Ft az egyenleg, amely a rendelkezésre álló 

hitelkeretet terheli. Ez a szám november 15-i állapot szerint -1. millió Ft. Jelenleg a legnagyobb 

gondot a külterületi út kivitelezésével kapcsolatban kiállított számlák jelentik, amely 

36.453.000 Ft.  
 

Egy utófinanszírozott pályázatról van szó, amit a kifizetett számlák bemutatását követően 

tudjuk megigényelni a támogatási összeget, erre a fedezet jelenleg nem áll rendelkezésre. 

Folyamatosan zajlik az egyeztetés a kivitelező céggel, az államkincstárral és az OTP Bankkal 

a helyzet megoldásával kapcsolatban. Egy banki hitel kidolgozása van folyamatban, amelyből 

kifizetésre kerül a számla tartozás. Ez az összeg az önrészünk kivételével megtérül az 

önkormányzatunk részére. A fennmaradó összeget kell az év során törlesztenünk, ezen kívül a 
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likviditás folyamatos megőrzése céljából további 8 millió hitelkeretet kell igényelnünk, amely 

eddig is jelen volt a költségvetésünkben.  

 

Az önkormányzat egyéb kiadásait is figyelembe véve, mint pl az óvoda működési hozzájárulás, 

a közös önkormányzat működtetési hozzájárulása, elmondható, hogy a következő év egy 

nagyon takarékos gazdálkodást kíván meg. 

 

Október végén a Magyar Falu Programon belül pályázatot adtunk be egy Szolgálati lakás 

kialakítására az Ady Endre utcai épülettel kapcsolatban. A pályázat befogadásra került, az 

elbírálás folyamatban van. Ebben az esetben a felmerülő teljes költség beépíthető a projektbe, 

tehát egy 100 % finanszírozású pályázatról beszélünk, amelyhez önerő biztosítása nem 

szükséges. 

 

A Magyar Falu Program további 5 évig elérhető, amelyet figyelemmel fogunk kísérni és 

igyekszünk kihasználni a lehetőségeket, mint pl.: Önkormányzati épületek felújítása, 

energetikai korszerűsítése. Ez esetünkben kiemelten fontos. 

 

Folyamatban lévő ügyek:  

2021-től kötelezően előírt feladat lesz a Művelődési Ház folyamatos üzemeltetése. Ezzel 

kapcsolatban 2 fő dolgozó a Nemzeti Művelődési Intézet Békés Megyei Igazgatósága által 

szervezett közművelődési és közösségkapcsolati szakember képzésen vesz részt. Ezzel 

összefüggésben a 2020-as Falu programon belül lehet pályázni folyamatos üzemeltetésre. Itt 

különböző kulturális programok szervezésén túl lehetőségé nyílik majd a civil szervezetek 

szakmai segítségére is. 

 

Szennyvízhálózat: 

Kláricz János, Bucsa község polgármesterétől a következő tájékoztatást kaptam. 2022-ig a 

Magyar Állam garanciát vállalt a szennyvíz hálózat kiépítésére. A folyamat szabályozási 

rendszerén belül viszont változások vannak folyamatban, amely 2020. március30-ig 

rendeződik. Ezután kezdődhetnek majd az érdemi munkálatok.” 

 

 

Galambos István polgármester: Felkéri Szarka Edina alpolgármestert, hogy tartsa meg 

tájékoztatóját. 

 

Szarka Edina alpolgármester: 

1. Kijelölt gyalogos-átkelőhely létesítése 

2017. január 17-én Ecsegfalva Község Önkormányzata kérelmezte Ecsegfalva közigazgatási 

területén a Fő utca és Árpád utca kereszteződésében kijelölt gyalogos-átkelőhely létesítését.  

2017. március 3. napján a Békés Megyei Kormányhivatal Békéscsabai Járási Hivatala 

megküldte a határozatot, hogy engedélyezi a gyalogos-átkelőhely létesítésére vonatkozó 

kérelmet.  

Feltételei: 

- a gyalogos átkelőhelyet nem szabad kijelölni autóbusz megállóhelyén és azok előtt 15 

méteren belül és a megálló jármű végétől számított 5 méteren belül 

 (ez nem releváns) 

- A vonatkozó ágazati szabvány szerinti előírásoknak megfelelő közvilágítást kell biztosítani 

az átkelőhely térségében 

 (Jelenleg folyamatban van ) 
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- Az átkelőhely mindkét oldalát szilárd burkolatú járdával kell összekötni a közút részét 

képző járdaszakaszokkal, a járda (felállóhely) szélességének a közút burkolatszélétől 

mérve minimum 2 méter távolságon belül az átkelőhely szélességével azonosnak kell lenni. 

Itt figyelembe kell venni a mozgáskorlátozottak közlekedését elő segítő süllyesztett 

szegély alkalmazását. 

- További feltétele a KRESZ -18. § (1) bekezdés g) pontja szerinti fehér színű, 3 méter 

szélességű burkolati jelek felfestése, illetve a „kijelölt gyalogos-átkelőhely” jelzőtábla, 

fényvisszavető fóliás kihelyezése 

A gyalogos átkelőhelynél ki kell építeni a közvilágítást, amelyre az  E-on-tól az  árajánlat 

megkérésre került. Ezt követően kerül sor a járda szélesítésére, ami szintén feltétele az 

átkelőhely  megvalósításának. 

 

2. Gyógyszertár újraindítása: 

Elmondja, hogy felkereste dr. Erdélyi Ferenc gyógyszerész urat Dévaványán, akivel 

beszélgettek a gyógyszertár újraindításával kapcsolatban. A megszűnéskor az volt a 

probléma, hogy nem volt szakképzett gyógyszerész alkalmazott. Most vettek fel 

gyógyszerész alkalmazottat, így lehetőség nyílik arra, hogy 2020. január 2-től Ecsegfalván 

újra kinyisson a fiókgyógyszertár, amennyiben a feltételek biztosítottak. A helyiséget az 

önkormányzat  továbbra is biztosítani fogja. Úgy állapodtak meg a gyógyszerész úrral, hogy 

heti  3 alkalommal, igazodva az orvos rendelési idejéhez. 

 

3. Iskolában tálalókonyha kialakítása: 

Az iskolások részére nagy problémát jelent az, hogy ebédelni átjárnak az új óvodába. Ott az 

óvoda aulájában ebédelnek, ami nem feltétlen szerencsés, tekintettel arra, hogy ezzel elzárják a 

menekülő útvonalat. 

Úgy gondolja, hogy egyszerűbb lenne, ha az iskolaépületében kialakítanának egy 

tálalóhelyiséget, amelynek a helye adott, és jól kialakítható. A feltételek megteremtése 

folyamatban van. 

 

 

 

Galambos István polgármester megköszöni a tájékoztatást, és felkéri Mohácsi Kálmánné 

alpolgármestert, tájékoztatójának megtartására. 

 

Mohácsi Kálmánné alpolgármester: 

 

1. Körös-Kör Kft-vel kapcsolatos tájékoztatás: 

Tájékoztatja a lakosságot arról, hogy felkeresték a Körös-kör Kft-t azzal, hogy mivel 

foglalkoznak Ők. Tevékenységük  kb. 20 éve szénhidrogénnel és szénhidrogén 

származékkal szennyezett földek és iszapok kezelése. 

Legutóbbi tűzeset óta hőfok mérőket és érzékelőket helyeztek el, ami a telepvezetőket 

fogja riasztani. Tárgyalásaik folyamán jelezték, hogy anyagilag támogatnák 

településünket, és az iskola felújításhoz egy nagyobb összeget is tudnak biztosítani. 

 

2. Laborjárat beindítása: 

Felvetés alapján indult, hogy az önkormányzat tulajdonában lévő mikrobuszt lehetne 

biztosítani, az önkormányzat költségén, heti rendszerességgel azok részére, akiket az 

orvos beutal Dévaványára a laborba vérvételre. 
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Az orvos írnoknál, illetve az önkormányzat titkárságán lehet jelezni az igényeket 

 

3. Befőtt kiosztás: 

Elmondja, hogy az önkormányzat közfoglalkoztatottai által elkészített befőttek és 

savanyúságok kiosztása a szociálisan rászorulók részére történt, elsősorban a települési 

támogatásban illetve gyermekvédelmi kedvezményben részesülőknek. 

 

 

Galambos István polgármester: Megköszöni a tájékoztatás, majd elmondja, hogy  a napokban 

elkészítettek egy komplett leltárt. Ezzel kapcsolatban felkéri Pocsai Krisztián képviselőt, hogy 

mondja el tapasztalatait. 

 

Pocsai Krisztián képviselő: 

 

Köszönti a jelenlévőket. 

Elmondja, hogy  az eszközök közül sok minden nem ott volt, ahol lennie kell, de  hiánytalanul 

megvan minden. Egyedül a szippantó az, amit nem találnak, de még számlát sem róla.  

Decemberben új leltárat fognak készíteni Juhász Károly képviselő társával. 

 

 

Galambos István polgármester: 

Megköszöni a tájékoztatást.  

Elmondja még, hogy parkosítást szeretnének megvalósítani, az Óvoda, az Iskola és a 

Templomkertnél. Ezzel kapcsolatban kapott az Önkormányzat egy nagyobb összegű felajánlást, 

és további segítséget is  szívesen fogadunk.   

A szakmai megvalósításban Séllei Norbert kertészmérnök ajánlotta fel a segítségét. 

 

Ezt követően átadja a szót Koma Tamás úrnak a Dévaványai Rendőrőrs parancsnokának, tartsa 

meg tájékoztatóját. 

 

Koma Tamás őrsparancsnok: 

 

Elmondja, hogy néhány hónapja felröppent a hír, hogy a Dévaványai Rendőrs bezár. Erre 

szeretne reagálni. Egy elvándorlás következett be a rendőrségen belül, voltak akik nem találták 

meg a számításukat, ők a civil szférában  helyezkedtek el. Utánpótlással vannak gondjaik, kevés 

a jelentkező, viszont a rendőrséghez méltó módon azonnal reagált a Szarvasi 

Rendőrkapitányság a felmerült helyzetre. Egyes szervezeti egységeken belül megerősítő 

erőkkel pótolják a hiányzó állományt. 

Ha idegen rendőrt látnak, nem kell megijedni, Ők is az Önök és a közbiztonság érdekeit 

szolgálják. Úgy gondolja, hogy minden bejelentésre tudnak reagálni. 

Megköszöni a lehetőséget. 

 

Galambos István polgármester: 

Megköszöni a tájékoztatást, majd felkéri Pataki Balázst a REX Mentőkutyás egyesület 

vezetőjét, hogy adjon rövid tájékoztatást az egyesület tevékenységéről. 

 

 

Pataki Balázs a REX Mentőkutyás Egyesület vezetője: 

Tisztelettel köszönti a megjelenteket, és köszöni a lehetőséget a bemutatkozásra. 
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Elmondja, hogy tavaly felajánlottak a ecsegfalvi Polgárőrségnek két vizsgáztatott kutyát. A 

kutyák jelenleg nála vannak elhelyezve. 

Elmondja, hogy vagyonvédelmi szolgáltatással foglalkoznak. 

Mottójuk: kutyákkal a biztonságért, kutyákkal az életért. Ez évben alakult meg a REX kutyás 

mentőegyesület. 

2014 óta foglalkoznak kutya kiképzéssel. 

A gyomaendrődi VIDRA mentőcsoportnak a parancsnoka és a kutyás tagozatnak a vezetője. 

Az idén jutottak el oda, hogy önálló egyesületet hoztak létre. Csatlakoztak az Országos 

mentőkutyások szövetségéhez. 

A mentőkutyázás, az életmentés van előtérbe. Civil szervezetként működnek, szorosan 

együttműködve a Polgárőrséggel. Országos szinten bevethetőek. 

Köszöni, hogy meghallgatták. 

 

Galambos István polgármester: 

Megköszöni a tájékoztatást. 

 

Ezt követően a polgármester kéri a lakosságot, hogy akinek van közérdekű bejelentése, kérdése, 

akkor azt tegye fel! 

Pappné Tőkés Julianna Ecsegfalva, Vasút u. 8. 

Kérdezi, hogy a külterületi út  miatt az említett 36 millió Ft most hiány? 

 

Galambos István polgármester: 

Kérdésre válaszolva elmondja, hogy ez egy utófinanszírozott pályázat, ami azt jelenti, hogy ezt 

az összeget ki kellene fizetni, ami jelenleg nem áll rendelkezésre. Kifizetés után az 

Államkincstártól visszakapjuk. Jelenleg ez folyamatban van.Ennek a pályázatnak van egy 

önrésze, 14.500.000,-Ft, amit nem kapunk vissza. 

Pappné Tőkés Julianna Ecsegfalva, Vasút u. 8. 

Akkor kifizet a falu egy olyan útért 14 millió Ft-ot, ami nem a falué! 

Másik észrevétele, hogy a Körös-kör Kft. eddig miért most 20 év után ajánl fel az iskolának 

valamit, miért nem tette ezt korábban, vagy miért nem adott bele az előttük elmenő  út 

felújításába? 

Galambos István polgármester: 

Ami a településen átmegy út, az nem önkormányzati út, abba beleadni nem tudnak. 

 

Kovács Sándorné Ecsegfalva, Kenderessziget tanya: 

Az ecsegfalviak az útról beszélnek, de elmondja, hogy nekik Kenderesszigeten a közvilágítás 

nincs megoldva. 

 

Galambos István polgármester: 

Ígéretet tesz arra, hogy utánanéznek és orvosolják a problémát. 
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Nagy Andrásné Ecsegfalva, Viola u. 

A földutakkal kapcsolatban elmondja, hogy a kőzúzalékhoz a törmeléket  a lakosság adta össze. 

Abból a földutakat fel lehetne javítani, szerinte ez nagy segítség lenne. 

Galambos István polgármester: 

Egyelőre ez csak a kapacitáson múlik. 

Mohácsi Kálmán Ecsegfalva, Berettyó u. 18: 

Kérdezi, hogy miért csak egy temetkezési vállalkozónak van a ravatalozóhoz kulcsa? 

Galambos István polgármester: 

Tájékoztatásul elmondja, hogy bárki végezhet temetési tevékenységet, aki a szükséges 

engedélyekkel rendelkezik, viszont a temető nyilvántartást a Borostyán temetkezési vállalat 

végzi. Őket kihagyni ezért semmiképpen nem lehet. 

Úgy gondolja, hogy a temetés színvonala nagyon jó, amit ők végeznek. 

Kovács Attila Ecsegfalva, Jókai u. 27: 

Amikor a belterületi utak felújítása megkezdődik,  jó lenne, ha a beláthatatlan 

útkereszteződéseket láthatóvá tennék. Gondol itt arra, hogy a fákat, bokrokat legallyalni. 

Szerinte ez balesetveszélyes, illetve az autót összecsikarja. 

A közvilágítás kapcsán az a véleménye, hogy miután lecserélték a lámpákat, rosszabb lett, mint 

volt. Ha kialszik a közvilágítás, van úgy, hogy hetekig nincs. 

Kelemen Melinda Ecsegfalva, Kossuth u.  

Ő rendszeresen jelenti a szolgáltató felé, ha kialszik a közvilágítás. 

Galambos István polgármester: 

Az önkormányzat titkárságán lehet jelezni, ha nincs közvilágítás. 

Papp Tibor Ecsegfalva, Árpád u. 7. 

A buszmegállónál, illetve a kerékpártárolónál este nagyon sötét van. Kérdezi, hogy lehetne-e 

oda egy közvilágítási lámpát felszereltetni? 

Galambos István polgármester: 

Ígéretet tesz, arra, hogy utánajár, hogy mik a lehetőségek. 

Kovács János Ecsegfalva, Szabadság u.  

Véleménye szerint a buszmegálló kivilágítása egy napelemes lámpával is megoldható. 

Galambos István polgármester: 

Jó gondolat, köszöni az ötletet. 

Kérdezi, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? 
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Mivel több hozzászólás nem hangzott  el, így  Galambos István polgármester a 

közmeghallgatást 19 óra 13 perckor bezárta. 

 

 

 

k. m. 1 oldalon 

 

 

 

 

 

 

 Galambos István       Czene Boglárka 

 polgármester                                                   jegyző  

 

 

 

 

 

 

 

Gaál Marianna      Kovácsné Vékony Anita 

 jegyzőkönyv-hitelesítő     jegyzőkönyv-hitelesítő 
 

 

 


